
  

Protokół Nr XXXIII/2018 

z XXXIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 29 maja 2018 r. 

 

 

W dniu 29 maja 2018 r. o godzinie 9.10 w pałacu w Gaworzycach rozpoczęła się  XXXIII Sesja 

Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Nieobecny radny: Łukasz Najwer. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Izabela Rak - Skarbnik Gminy 

- Anita Stangret - Sekretarz Gminy 

- Mirosław Piec - Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXXIII Sesji 

Rady Gminy Gaworzyce i przedstawiła wniosek Wójta Gminy Gaworzyce z dnia 22 maja 2018 

r. o zwołanie Sesji Rady Gminy Gaworzyce na dzień 29 maja 2018 r.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXXIII sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce. 

     4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Gaworzyce na 2018 rok. 

 5.  Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 6.  Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad jest zgodny z porządkiem                  

obrad przekazanym radnym w zawiadomieniu o sesji i w związku z tym przystępuje się do jego 

realizacji. 

 

Ad. 3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówi-

ła Skarbnik Gminy – Izabela Rak.  

Radna Maria Jankowa zadała pytanie: W zwiększeniu dochodów i wydatków ile jest środków 

własnych, a ile otrzymanych z budżetu? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w tej chwili nie ma takich podsumowań i podkreśliła, że na                      

remont ulicy Mechanicznej w Gaworzycach otrzymaliśmy promesę na 249.300,00 zł.  
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Radna Maria Jankowa zapytała czy ulica mechaniczna jest nowym zadaniem. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała twierdząco. 

Sekretarz Gminy dodała, że jest to dodatkowa promesa, którą otrzymamy z Ministerstwa Spraw                

Wewnętrznych i Administracji. Ulica Mechaniczna była zgłoszona w ub. r. w ramach klęsk                  

żywiołowych.  

 

Radna Maria Jankowa zapytała czy ulica Szkolna, odcinek koło posesji radnej, jest zgłoszony                   

w ramach klęsk? (ze względu na zalewanie piwnicy z drogi gminnej). Wszyscy mieszkańcy 

zrzekli się własności drugiej części drogi i to gdzieś utknęło 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że nie zna tej sprawy. 

Sekretarz dodała, że jest dostępna, do wglądu, lista na podstawie której Ministerstwo przyznaje 

promesy. Sekretarz wymieniła zadania, na które otrzymaliśmy w tym roku promesy. 

Radny Mieczysław Jóźwin stwierdził, że drogę w Dalkowie także można byłoby zgłosić                           

w ramach klęsk żywiołowych. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że droga w Dalkowie została zgłoszona. Dokładne numery 

działek możemy sprawdzić po sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIII/260/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok przedstawiła Skarb-

nik Gminy - Izabela Rak.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIII/261/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego szczegółowo omówiła               

p. Izabela Rak - Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały dotyczył zaciągnięcia kredytu długoterminowego na rynku krajowym,                     

w wysokości 4.388.423,10 zł (słownie: cztery miliony trzysta osiemdziesiąt osiem tysięcy czte-

rysta dwadzieścia trzy złote 10/100) na sfinansowanie: 

1) planowanego deficytu budżetu gminy na 2018 rok w wysokości 1.919.401,63 zł w związku z 

realizacją zadania pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Wierzchowicach” 

2) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań w wysokości 469.022,47 zł 

3) wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej w wysokości 1.999.999,00 zł w związku z realizacją zadania                                    

pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Wierzchowicach”.  

Skarbnik Gminy na bieżąco odpowiadała na pytania zadawane przez radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIII/262/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w sprawie projektu regulaminu wpłynęły                      

w dniu 25.05.2018 r. uwagi: radnego Mieczysława Jóźwina (o podniesienie minimalnego 

ciśnienia wody) i radnej Marii Jankowej. 

Radni zostali poinformowani o wniesionych uwagach. 

Przewodnicząca odczytała pisemne stanowisko Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych do 

wniosku radnego Mieczysława Jóźwina. 

Następnie Przewodnicząca zawnioskowała o odrzucenie uwagi radnego M. Jóźwina. 

Radny Mieczysław Jóźwin wyjaśnił, że chodziło o to, aby odbiorcy wody mogli korzystać                       

z urządzeń domowych. Natomiast 0,05 MPa to jest zbyt mało. Można zostawić minimalne 0,05 

MPa, ale należy dopisać, żeby zapewnić właściwe ciśnienie wody. Natomiast, jeżeli są stare rury 

doprowadzające wodę, które mogłyby zostać uszkodzone przy większym ciśnieniu, to należy je 

stopniowo wymieniać.  

Jeżeli radni przegłosują dotychczasowy projekt regulaminu, to będzie problem z ciśnieniem 

wody. 

Radna Maria Jankowa wyraziła poparcie dla stanowiska radnego Mieczysława Jóźwina. 

Radna Maria Jankowa przytoczyła rozstrzygnięcie Sądu Administracyjnego w Szczecinie,                      

na które powołała się radca prawny Urzędu Gminy - Małgorzata Bączkowska odrzucając zmiany 

radnej do projektu. W uzasadnieniu wyroku Sądu Administracyjnego w Szczecinie jest napisane, 

że regulamin winien określać co najmniej ciśnienie wody, minimalną ilość doprowadzanej wody 

i ilość odprowadzanych ścieków. Odesłanie w tym zakresie do postanowień umów zawieranych 

z przedsiębiorcą, nie spełnia wymogów. 

Regulamin, określając minimalny standard w zakresie ciśnienia wody, nie może odsyłać do 

rozporządzenia w sprawie warunków technicznych, bo kto inny jest adresatem § 114 ust. 1 

rozporządzenia. Adresatem jest podmiot realizujący inwestycję.  

Radna powołując się na art. 5 ustawy dodała, że przedsiębiorstwo ma zapewnić odpowiednią 

jakość i ciśnienie wody, a jeżeli odpowiednie ciśnienie w sieci nie może być zapewnione,                        

to wówczas instaluje się odpowiednie urządzenie na sieci. 

Następnie w dyskusji głos zabrali: Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach 

oraz radni - Danuta Pawliszyn, Anna Sojka, Maria Rafałowicz, Mieczysław Jóźwin, Maria 

Jankowa, Edward Białek. 
 

Radna Maria Jankowa zaproponowała pozostawienie w § 2 ustępie 1 punkcie 1 projektu 

przedziału ciśnienia i dodanie zapisu o gwarancji ciśnienia wody umożliwiającego prawidłową 

pracę posiadanych przez odbiorcę urządzeń. 

Radny Edward Białek zawnioskował o odrzucenie wszystkich poprawek do projektu 

regulaminu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad odrzuceniem uwagi radnego 

Mieczysława Jóźwina i zarządziła głosowanie. 

Wynik głosowania: "za odrzuceniem wniosku radnego M. Jóźwina" głosowało 6 radnych; 

"przeciw odrzuceniu wniosku" głosowało 6 radnych; "wstrzymało się od głosu" 2 radnych. 

 

W związku z wynikiem ww. głosowania, została wznowiona dyskusja w której udział wzięli 

radni: Anna Sojka, Maria Jankowa, Mieczysław Jóźwin, Paweł Chołoda, Edward Białek oraz 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach. 

 

O godzinie 10.20 Przewodnicząca Rady zarządziła 15-minutową przerwę w obradach. 

Obrady sesji wznowiono o godzinie 10.38. 
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Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowaną treść § 2  ust. 1 pkt 

1 projektu regulaminu: "1) dostarczać Odbiorcy wodę pod odpowiednim ciśnieniem                            

w przyłączu, nie niższym niż 0,05 MPa i nie wyższym niż 0,6 MPa, które umożliwi 

prawidłową pracę urządzeń posiadanych przez odbiorców;". 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem zmienionego brzmienia § 2  ust. 1 pkt 1 

j.w. 

"Za przyjęciem" ww. zmiany głosowało 14 radnych. 

 

Radna Maria Jankowa kontynuowała omawianie swoich uwag do projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Sekretarz Gminy - Anita Stangret przypomniała, że projekt regulaminu był opracowany przez 

Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych. Projekt przed przedłożeniem radnym, był opiniowany 

przez radcę prawnego Urzędu Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie wniosku radnego Edwarda Białka                          

o odrzucenie zmian zaproponowanych przez radną Marię Jankową. 

Na pytanie radnej Marii Jankowej o przyczynę odrzucenia zmian przez nią proponowanych, 

radny Edward Białek odpowiedział, że bardziej kompetentnymi są: Dyrektor Zakładu Usług 

Komunalnych i radca prawny. 

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała do radnych następujące pytanie: Kto jest za 

odrzuceniem uwag radnej Marii Jankowej? 

"Za odrzuceniem uwag radnej Marii Jankowej" zagłosowało 10 radnych; "przeciw odrzuceniu 

uwag" zagłosowało 2 radnych; "wstrzymało się od głosu" 2 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie projektu 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (uwzględniającego zmianę w § 2 ust. 1 

pkt 1). 

Radni, w wyniku głosowania – 11 głosami „za”, przy 2 glosach "przeciw" i 1 glosie 

"wstrzymującym" (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych                           

i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXIII/263/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 11.05 zamknęła obrady XXXIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 
Protokołowała: 

 

Renata Dziurman       Przewodnicząca Rady Gminy  

 

 

Danuta Pawliszyn 

 

 

 

 

 

 

 

 


